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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Orbán Viktor, miniszterelnök 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Meddig kívánja a politikai elitet kivételezett helyzetben 
tartani a kormány? " 

Tisztelt Miniszterelnök úr!

Az  októberi  önkormányzati  választásokat  követően,  ismét  lakossági  felháborodást  okozott,  (a
papíron)  fel  nem  használt,  éveken  keresztül  görgetett,  szabadságmegváltások  miatt  kifizetett
döbbenetes összegek híre. A kifizetett összegek megítéléséről sokatmondó tény, hogy ezek mértéke
esetenként meghaladta egy átlagos fizetéssel rendelkező állampolgár egész éves fizetését. A jéghegy
csúcsa  T.  Mészáros  András,  Érd  megyei  jogú  város  leváltott  polgármestere,  aki  csak  a
szabadságmegváltás jogcím alatt 7,335,724 Ft-t kapott. Természetesen a sor folytatódik, a teljesség
igénye  nélkül:  Sára  Botond  Budapest  VIII.  kerület  leköszönő  polgármestere  3,805,407  Ft-tal,
Bácskai János Budapest IX. kerületének egykori polgármestere 3,700,000 Ft-tal lett gazdagabb. A
felsorolás  természetesen  nagyon  hosszan  folytatható  lenne.  Ez,  különösen  annak  fényében
döbbenetes, hogy a Fidesz-KDNP szövetség tavaly elfogadta a 2018. évi CXXV. a kormányzati
igazgatásról  szóló  törvényt,  ami  rendkívül  szigorú  szabályok  közé  terelte  a  közszolgálati
tisztségviselők  szabadságaival  összefüggő  szabályokat,  többek  között  a  szabadság  megváltására
vonatkozót  is.  A törvény  ugyanis  előírja,  hogy  a  törvényben  megszabott  határidőt  követően
(tárgyévet követő március 31, pótszabadság esetén június 30) a szabadság nem adható ki, és nem
vehető igénybe. Azaz, ha a tisztviselő legkésőbb a következő év június 30-ig nem kapta meg a
megelőző évre járó szabadságát, úgy az annak kiadás iránti igénye elenyészik. A törvény szerint „a
szabadság nem halmozódhat”.

Mindezek  alapján  kirajzolódni  látszik  a  kép,  miszerint  az  önök  szemlélete  alapján  a
közigazgatásban elfogadható, hogy vannak kiemelt, illetve másodrendű személyek. Az is látható,
hogy  a  kormány  bár  észlelte  a  szabadságmegváltással  összefüggő  aggályokat,  saját  magát,  a



politikai elitet meg kívánja tartani a kivételezett helyzetében. Kérdezem ezért:

Tisztelt Miniszterelnök úr, ön szerint tisztességes ennek a helyzetnek a fenntartása? 

Miért  gondolja  úgy  a  kormány,  hogy  aránytalan  kedvezményekkel  kell  a  polgármestereknek
kedveskedniük? 

Meddig kívánják ezt az adófizetőket jogosan felháborító gyakorlatot fenntartani? 

Tisztelettel,

Csárdi Antal
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